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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön valóban úgy gondolja, hogy – ahogy fogalmazott – 
a „gyermek KÖZJÓSZÁG is”?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

Február 5-én a Kossuth rádióban úgy fogalmazott, hogy „a gyermek egy közjószág is, azon kívül, 
hogy saját személyes boldogsága minden szülőnek, egy érték… akik ilyen életformát vállalnak, 
azokat támogatjuk.”

Mi úgy gondoljuk, hogy a gyermekeket nem lehet “közjószágnak” nevezni! Mi azt valljuk, hogy a 
nemzet jövőjének záloga, közös érdekünk, hogy minél több gyermek születhessen meg, hiszen a 
gyermek maga az élet, a gyermek a jövő. De szülőként határozottan visszautasítjuk, hogy a 
gyermekekről ilyen szavak használjon bárki a gyermekekre.

Az Ön által elmondott gondolatokat pedig végtelenül álszentnek tartjuk, hiszen politikájával több 
százezer embert üldözött el az országból, és nagyon sok magyar gyermek ezért nem itt fog felnőni. 
Az hogy egy kormányfő „közjószágnak” nevezi a gyermekeket, felháborító és teljességgel 
elfogadhatatlan.

Ha az Ön kormánya valóban foglalkozna a gyermekekkel, és valóban támogatná a családokat, akkor

- miért csökkentették a tankötelezettség küszöbét 16 éves korra, ami rengeteg szegénységben élő 
fiataltól vette el a kitörés lehetőségét? 

- miért teszik a gazdagok kiváltságává a felsőfokú tanulmányokat? 

- Miért nem emelik meg a méltatlanul alacsony családi pótlékot, ami ma egy gyermek pelenkájára 
sem elegendő? 

- Ha a kormányt valóban foglalkoztatja a nemzet jövője, miért folytattak olyan szélsőséges, az 



alacsonyan tartott bérekre alapozott gazdaságpolitikát, melynek nyomán százezrek mentek el az 
országból, családok ezrei szakadtak szét, és amelynek következtében mára minden hatodik 
anyagországi magyar gyermek külföldön születik? 

- Miért fogalmaznak úgy az elvándorlással kapcsolatos kérdésekre, hogy „csak működik a közös 
európai munkaerőpiac”? 

- Elismerik-e végre, hogy az a hatalmas mértékű kényszerű elvándorlás, amit 2010 után is 
láthattunk, tragédia a nemzet számára? 

- Elfogadják-e, hogy egy kormány teljesítményét az alapján lehet megítélni leginkább, hogy képes e
a szülőföldön való boldogulás valamennyi feltételét biztosítani, képes-e minden magyar gyermek 
számára megfelelő jövőt biztosítani? 

A gyermek NEM "közjószág", hanem a legnagyobb felelősség, és maga a jövő. Egy felelős, nemzeti
kormány pedig azért dolgozna, hogy minden magyar gyermek a szülőföldjén nőhessen fel.

Válaszát előre is köszönjük.

üdvözlettel,

Hohn Krisztina, országgyűlési képviselő, LMP frakció

Keresztes László Lóránt, az LMP frakcióvezetője

1


